
Inspraakverslag Jeugdnota 

In totaal zijn er 7 inspraakreacties binnengekomen: 

1. Erika Kloekhorst, ambulant jongerenwerker SMON. 
2. Joop Dijkstra, namens St. Sportraad Dalfsen. 
3. Mevr. J. van der Velden, namens Wmo-raad Dalfsen. 
4. Dhr. P. Slot, lid Wmo-raad Dalfsen. 
5. Folkert Hilarides, coördinator Landstede Welzijn. 
6. Klaasje Smit, algemeen directeur PCO Dalfsen. 
7. Marga de Valk, consulent maatschappelijke participatie MEE IJsseloevers. 

 

Daarnaast zijn relevante uitkomsten uit de jeugdgesprekken tussen de raadsleden en jongeren uit de 

kern Dalfsen op 30 juni 2011 toegevoegd. Deze worden in een aparte bijlage behandeld, aan de hand 

van aantekeningen die bij elk gespreksthema (in totaal 9 thema‟s) zijn gemaakt. 

 
 

 

  



Inspraakreactie 1: Erika Kloekhorst, ambulant jongerenwerker SMON: 

Hallo Anita, 

Zoals afgesproken stuur ik je een laatste opmerking betreffende de nota jeugdbeleid.  

Ik heb van jou begrepen dat eerdere op- en aanmerkingen (gesprek 15 sept. jl.) al verwerkt zijn, dus 

deze heb ik niet meer meegenomen in deze mail. 

Pag. 7    Visie op jeugdbeleid 

De risicojongeren (circa 10% v/d totale doelgroep) komt niet toe aan de ontwikkeling 
van talent doordat ze al vroeg (in de gezinsituatie) worden geconfronteerd worden met 
schulden, huiselijk geweld, middelen misbruik en criminaliteit. 
We missen daarom een stukje over het protectief jeugdbeleid. Naast het positief 
jeugdbeleid (talentontwikkeling, participatie en preventie) is in de nota ook een geheel 
aan beschermende maatregelen beschreven. In de jeugdnota wordt o.a. genoemd 
“Ontmoetingsplaatsen, al. 5” (pag. 16), “Jongerenwerk, al. 2” (pag. 17) “Handhaving 
alcoholbezit”(pag. 18) “Crisisopvang” (pag. 20) “Regionaal Meld- en Coördinatiepunt” 
(pag. 21) “MDO” en “Integrale Werkwijze” (pag. 23) “wet OKE” (pag. 25) Dit zijn 
duidelijke voorbeelden hiervan. 
 

In verhouding met de eerste versie van de nota ziet het geheel er goed beschreven en ambitieus uit.  

Ik weet dat je er veel werk aan hebt gehad, succes met de laatste loodjes! 

Gr. Erika 

Reactie vanuit de gemeente: 

U geeft terecht aan dat naast de jongeren binnen de gemeente waar het goed mee gaat (waar een 
positief jeugdbeleid wordt ingezet), er ook een kleine groep is die extra aandacht verdiend. Hier 
besteden we in de nota aandacht aan. Daarom wordt bij het onderdeel „visie op jeugdbeleid‟ hier een 
onderdeel aan gewijd. In de nota zal het worden beschreven als „beschermend jeugdbeleid‟. 
 

Voorstel tot aanvulling in paragraaf 2.3 (“Visie op jeugdbeleid” 

Beschermend jeugdbeleid 
Met het overgrote deel van onze jeugd in de gemeente Dalfsen gaat het gelukkig prima. Daarnaast is 
er een kleine groep jongeren (circa 10% van de doelgroep) die onze extra aandacht nodig heeft. Deze 
groep risicojongeren komt niet toe aan de ontwikkeling van talent doordat ze al vroeg (veelal in de 
gezinssituatie) worden geconfronteerd met problemen. Bij deze jongeren is er sprake van 
risicofactoren zoals huiselijk geweld, schulden, middelengebruik of psychosociale problematiek, die 
jongeren kwetsbaar maken. Bij deze groep jongeren zetten we in op beschermend jeugdbeleid: een 
geheel aan beschermende maatregelen, waarmee getracht wordt het risicogedrag van de jongeren te 
beheersen en de jongeren weer een positief toekomstperspectief te doen verkrijgen. 
 
In de jeugdnota komt dit tot uiting in bijvoorbeeld integrale vroeghulp, het aanbod van voorschoolse 
educatie aan peuters met een ontwikkelingsachterstand, jongerenontmoetingsplaatsen, (ambulant) 
jongerenwerk, crisisopvang, regionaal meld- en coördinatiepunt, de integrale werkwijze van het CJG 
en de inzet van een multidisciplinair overleg wanneer er sprake is van meervoudige problematiek 
onder jongeren. 
  



 

Reactie 2: Joop Dijkstra, namens St. Sportraad Dalfsen: 

Op de vergadering van de Sportraad van 19 september 2011 is de Conceptnota Jeugdbeleid 2011-

2014 besproken. Hierbij is met name gelet in hoeverre in het voorgenomen jeugdbeleid aandacht 

wordt besteed aan de facetten sport en bewegen. 

Uiteraard is het de Sportraad bekend dat de gemeente Dalfsen op korte termijn een nieuwe sportnota 

gaat opstellen waarin het beleid voor de komende jaren op de terreinen van sport en bewegen wordt 

vastgelegd en geactualiseerd. In deze nota wordt daaraan terecht gerefereerd, zoals b.v. dat in de 

nieuwe sportnota specifieke aandacht moet worden besteed aan de aansluiting van het sportaanbod 

op de huidige sportvraag van jongeren (15+).  De Sportraad is blij dat uiteindelijk is gekozen voor een 

beleidsproces waarbij diverse partners betrokken zijn. 

Hierna plaatst de Sportraad enkele kanttekeningen bij het voorgenomen Jeugdbeleid. Voor zover het 

zaken zijn die ook het sportbeleid raken, zal de Sportraad deze uiteraard inbrengen bij het overleg 

over de nieuwe sportnota. In het algemeen is de Sportraad van mening dat de dwarsverbanden die er 

bestaan tussen het jeugdbeleid en sport en bewegen goed en volledig verwoord zijn in de 

conceptnota. 

Onze kanttekeningen richten zijn op de volgende onderdelen: 

1. in de conceptnota ontbreekt een financiële paragraaf, met andere woorden er vindt geen 
koppeling van beleid aan financiële middelen plaats. Daardoor wordt de uitvoering van het 
voorgenomen beleid niet gewaarborgd. Verder acht de Sportraad het van belang dat waar de 
secties jeugd en sport een gezamenlijk belang hebben, bijvoorbeeld het stimuleren van 
bewegen van de jeugd, de hiervoor benodigde financiële middelen niet alleen door de sectie 
sport moeten worden opgehoest, maar ook de sectie jeugd en mogelijk andere sectoren hierin 
financieel bijdragen. 

2. de aanstelling van de combinatiefunctionarissen (blz. 12) voor sport/cultuur geldt slechts voor 
2 jaar. Hierdoor is de continuïteit in het geding en dreigt na deze 2 jaar een belangrijke 
maatregel op het terrein van sportstimulering en stimulering van een gezonde levensstijl voor 
de jeugd weg te vallen. 

3. bij het onderwerp bewegen/overgewicht (blz. 14) staat vermeld dat het project “Ik lekker fit” in 
2011/2012 wordt voortgezet. Ook hier bestaat onzekerheid over de continuïteit van dit in de 
ogen van de Sportraad prima project. 

4. op blz. 12 staat aangegeven dat 77% van de kinderen in de leeftijd van 4-12 jaar lid is van een 
sportclub en dat het van belang is dat deze (hoge) sportdeelname wordt gehandhaafd. Er is 
echter niet bij vermeld hoe -met de inzet van welke beleidsmaatregelen- dit zal worden 
gerealiseerd. De Sportraad had hier graag gelezen dat de gemeente Dalfsen activiteiten start / 
continueert om dit percentage te verhogen. 

5. Bij de jongvolwassenen (18-23 jaar) ziet de gemeente voor haar geen rol weggelegd op het 
terrein van van sport en bewegen. De Sportraad is echter van mening dat ook juist bij deze 
categorie jongeren de sportdeelname minder wordt en “het bewegen” minder populair, 
waardoor een stimulerende rol van de gemeente zeker aanbeveling verdiend. 

 

Dalfsen, 20 september 2011. 

Joop Dijkstra  

Secr. St. Sportraad Dalfsen 

  



Reactie vanuit de gemeente: 

Punt 1: De financiële paragraaf hebben we in de inspraakversie (conceptversie) bewust achterwege 

gelaten. In de eindversie van de jeugdnota wordt deze wel toegevoegd. 

Punt 2: Wij zijn het ermee eens dat het jammer is dat na twee jaar de combinatiefunctionarissen 

wegvallen. Gezien de beschikbare budgetten kunnen we dit echter als gemeente op dit moment niet 

structureel financieren. In de werkzaamheden van de combinatiefunctionarissen wordt daarom de 

focus gelegd op het verbeteren van de kwaliteit van het beweegonderwijs door het trainen van de 

groepsleerkrachten in het geven van kwalitatieve sportlessen en wordt er een methode ontwikkeld 

waardoor efficiënter kan worden omgegaan met de tijd.  

Voorstel tot aanvulling: in paragraaf 3.2.2 na alinea 2 van het kopje “sport”:  

Omdat de combinatiefunctionarissen twee jaar werkzaam zijn, wordt geïnvesteerd in de kwaliteit van 

het bewegingsonderwijs. De combinatiefunctionarissen Onderwijs & Sport gaan de 

groepsleerkrachten coachen in het lesgeven en het op een efficiënte werkwijze voorbereiden van het 

bewegingsonderwijs. Daarnaast leggen de combinatiefunctionarissen contacten tussen 

sportverenigingen en onderwijs, zodat beide partijen elkaar in de toekomst beter weten te vinden.  

Punt 3: ‘Ik lekker fit‟ is in de gemeente Dalfsen voor de duur van twee jaar aangegaan. Er is dus 

bewust gekozen voor een afgebakende periode. Dit feit moet duidelijker in de jeugdnota vermeld te 

worden. 

Voorstel tot aanpassing: De gemeente Dalfsen besteedt aandacht aan overgewicht, bijvoorbeeld door 

het project „Ik lekker Fit‟ te organiseren. Op basisscholen wordt voor de duur van twee schooljaren 

extra aandacht besteed aan het belang van gezonde voeding en bewegen. In 2011/2012 wordt het 

project „Ik lekker Fit‟ voor de tweede keer aangeboden aan de basisscholen. 

Punt 4: Het zal inderdaad goed zijn om aan te geven hoe de sportdeelname onder kinderen in de 
leeftijd van 4-12 jaar wordt gehandhaafd (middels beleidsmaatregelen). Verwezen kan worden naar 
de activiteiten van de combinatiefunctionarissen. Door een verbinding te leggen tussen 
sportverenigingen en onderwijs kunnen kinderen tegen een kleine bijdrage kennismakingslessen 
volgen. Dit kan bijdragen aan sportdeelname, omdat kinderen zodoende een sport kunnen vinden die 
bij hem of haar past. Ook kan kwalitatief goed beweegonderwijs bijdragen aan het plezier wat 
kinderen ervaren aan bewegen 
 
Duidelijk is dat het huidige percentage al zeer hoog is en het ook niet realistisch is te streven naar een 
veel hoger percentage. Daarom wordt er geen aanvulling gedaan op dit punt. 
 
Punt 5: In de jeugdnota is er bewust voor gekozen om de leeftijdscategorie 18-23 jaar minder sterk te 
belichten; de jongeren komen in een fase terecht waar ze een zelfstandig leven gaan leiden en 
zodoende minder „sturing‟ nodig hebben. Wij zijn het eens dat het ook bij deze doelgroep van belang 
is dat ze gaan/blijven sporten. Dit mag je echter van henzelf verwachten en moeten ze zelf inzien en 
doen. Er wordt bij deze doelgroep dus een appèl op eigen verantwoordelijkheid gedaan. 
 
Op dit punt wordt er daarom geen aanvulling in de jeugdnota gedaan.  

  



Inspraakreactie 3: Mevr. J. van der Velden, advies namens Wmo-raad Dalfsen: 

Wmo-raad Dalfsen 
Postbus 35 
7720 AA  DALFSEN 
 

Dalfsen, 3 oktober 2011 
 
Gemeente Dalfsen 
t.a.v. het college van B&W 
Postbus 35 
7720 AA  DALFSEN 
 
Onderwerp: advies Wmo-raad inzake concept nota Jeugdbeleid 2011-2014 
 
Geacht college, 
 
Aan ons is verzocht advies uit te brengen inzake de opgestelde concept nota Jeugdbeleid 2011-2014. 
In onze vergadering van 21 september 2011 is deze concept nota aan de orde gesteld.  
 

Daarnaast was mevrouw Brands (beleidsmedewerkster gemeente) aanwezig om de concept nota daar 

waar nodig verder toe te lichten. 

In hoofdlijnen is het o.i een goed opgestelde nota, echter de volgende opmerkingen willen wij nog graag 

plaatsen: 

1. Wij vragen ons af of de opgestelde actiepuntenlijst niet veel te ambitieus is. Wij plaatsen met name 
vraagtekens bij de haalbaarheid qua termijnen (tijd). 

2. Wij vragen ons af er ook iemand is die de totaal coördinatie in handen heeft (ook gelet op het feit 
dat bij diverse activiteiten meerdere afdelingen betrokken zijn en het ambitieuze niveau van de 
nota). En dus ook zorg draagt dat e.e.a. daadwerkelijk gaat gebeuren (daadkracht), zodat het niet 
alleen een schriftelijk voornemen blijft. Tijdens de vergadering werd door enkele leden aangegeven 
dat men nog weinig is opgeschoten t.o.v. de jeugdnota van 2007.   

3. Er ontbreekt een financiële paragraaf, die er volgens mevrouw Brands wel was. 
4.  Wij missen in de nota de aandacht voor jeugdcriminaliteit en baldadigheid en hoe daar mee om te 

gaan. 
5. Wij missen in de nota de problematiek omtrent drugs. 
6. Ook wordt er geen aandacht geschonken aan ondersteuning voor de groep jonge mantelzorgers. 
7. Is er gedacht aan het instellen van een jeugdraad, gevormd door een representatieve groep 

jongeren uit de diverse geledingen en kernen. Meedenken is vaak meedoen. 
 

Daarnaast waren er nog enkele tekstuele aanvullingen die meegegeven zijn aan mevrouw Brands tijdens 

de vergadering. 

Wij gaan er vanuit dat onze aanvullingen meegenomen zullen worden in de uiteindelijke nota die zal 

worden vastgesteld. 

Hoogachtend, 

Wmo-raad Dalfsen 

namens deze, 

 

Mevr. J. van der Velden 

(voorzitter) 



Reactie vanuit de gemeente: 

Punt 1: Wij erkennen dat de actiepuntenlijst ambitieus is. Daarom hebben we nog eens kritisch 

gekeken naar de haalbaarheid in tijd. Dit heeft geresulteerd in enkele aanpassingen in de termijnen. 

Voorstel tot aanvulling: 

De volgende actiepunten verschoven van 2012 naar 2013: 

 Actiepunt 1: Onderzoeken of logopedie zich meer moet gaan richten op preventie, ook in de 
voorschoolse periode. 2013 

 Actiepunt 13: Met de verenigingen voor Plaatselijk Belang bespreken hoe zij jongeren bij hun 
activiteiten betrekken. 2013 

 
In het volgend actiepunt is het schrijven van de notitie verschoven van 2013 naar 2012: 

 Actiepunt 4: Het opstellen van de uitvoeringsnotitie „uitgangspunten kinder-, tiener- en 
jongerenwerk in Dalfsen‟ is een jaar naar voren geschoven (2012), de uitvoering vindt plaats 
van 2013 tot 2016. 

 
In het volgende actiepunt wordt nu geen jaartal meer genoemd, omdat dit afhankelijk is van de keuzen 
die nog op het gebied van sportbeleid nog gemaakt moeten worden: 

 Actiepunt 7: Wanneer nieuw sportbeleid wordt opgesteld, wordt daarin aandacht besteed aan 
de aansluiting van sportactiviteiten op de wensen van jongeren (met name 15+). 
 

Punt 2: De totale coördinatie ligt in principe bij de beleidsmedewerker Jeugd. Wij erkennen dat de 

regie over de daadwerkelijke uitvoering soms lastig is aangezien je afhankelijk bent van andere 

afdelingen, beschikbare budgetten (bezuinigingen) en personele capaciteit. Om zorg te dragen voor 

een zo goed mogelijke uitvoering van de actiepunten maken wij daarom een concrete tijdsplanning, 

waarmee het verloop van de uitvoering van het beleid beter te volgen en aan te sturen is. 

Punt 3: U geeft aan dat de financiële paragraaf ontbreekt. Deze paragraaf hebben we in de 

inspraakversie bewust achterwege gelaten. In de definitieve nota wordt deze toegevoegd. 

Punt 4: De aandacht voor het onderwerp criminaliteit is inderdaad vrij summier in de concept-

jeugdnota. In paragraaf 3.3.2. wordt een link gelegd tussen het open zijn van de soos in Dalfsen en 

minder vernielingen. De jeugdsoos kan dus een middel zijn om overlast en vernielingen terug te 

dringen. 

Aangezien er recentelijk in Dalfsen en Nieuwleusen veel beroering is ontstaan, is dit onderwerp nu 

weer actueel. In een dorpsgemeenschap is er veelal sprake van „golven‟ van periodes van overlast en 

periodes waar er weinig aan de hand is. Het is daarom niet wenselijk om in deze nota de ontstane 

situatie en alle lokale maatregelen te presenteren. Wel worden enkele gemeentebrede initiatieven 

opgenomen in de nota. 

Ook wordt aan de hand van de jeugdgesprekken met raadsleden in de kern Dalfsen op 30 juni 2011, 

waarbij overlast een van de gespreksthema‟s was, een nieuw kopje „overlast‟ toegevoegd aan 

paragraaf 3.3.2:  

Voorstel tot aanvulling: 

In Dalfsen is er veelal sprake van „golven‟ van periodes van overlast en periodes waar er weinig aan 

de hand is. Overlast kan ontstaan door hinderlijk gedrag van hangjongeren of jongeren die na het 

uitgaan (in de gemeente of elders in de regio) voor overlast zorgen. 

 



Politie en jongerenwerk zijn de belangrijkste partners bij de aanpak van jeugdoverlast. Acute overlast 

en ernstige hinder moeten worden gemeld bij de politie. Situaties die onvoldoende acuut zijn, kunnen 

worden gemeld bij het digitale meldpunt jeugdoverlast. Medio december 2011 lanceert de gemeente 

Dalfsen dit meldpunt. Hiermee kunnen klachten en vragen worden gebundeld en kan gericht actie 

worden ondernomen. In een maandelijks overleg tussen gemeente, politie en jongerenwerk wordt de 

overlast besproken en kan onderling worden afgestemd of en hoe de overlast wordt aangepakt.  

De politie geeft aan dat er minder sprake is van overlast en vernielingen op de avonden dat het 

jongerencentrum is geopend en adviseert daarom verruiming van de openingstijden juist voor deze 

doelgroep (Kadernota Integrale Veiligheid 2011-2014). Deze verruiming van de openingstijden heeft 

inmiddels plaatsgevonden in de jeugdsoos van Dalfsen en Nieuwleusen. Er moet in overleg met het 

jongerenwerk, de politie en met de jongeren gekeken worden op welke doelgroep het 

jongerencentrum in Dalfsen zich moet richten. Zie paragraaf 3.3.3. 

Benadrukt moet worden dat slechts een klein deel van de jongeren in Dalfsen overlast veroorzaakt. In 

de jeugdgesprekken gaven jongeren aan meer toezicht te willen op plekken waar sprake is van 

overlast en vernielingen. Tevens gaven jongeren aan dat de politie best harder mag optreden bij 

alcoholgebruik als dit samengaat met vernielingen en overlast. 

Punt 5: U geeft aan de drugsproblematiek te missen in de jeugdnota. Alcoholgebruik en 

alcoholmatiging hebben in de nota bewust meer aandacht gekregen, omdat dit binnen de gemeente 

een groter probleem is en daar in het beleid daarom ook sterker de focus op ligt. Wel vinden we dat dit 

een onderwerp is wat niet moet ontbreken. Daarom is er een aanvulling op de nota gedaan. 

Voorstel tot aanvulling in paragraaf 3.3.4 tussen alinea 2 en 3: Veel interventies uit het programma 

„Minder drank, Meer scoren‟ worden uitgevoerd door Tactus. Een deel van de activiteiten vindt plaats 

in samenwerking met het jongerenwerk. Benadrukt wordt dat bij de preventieactiviteiten niet alleen 

aandacht wordt besteed aan alcoholgebruik, maar ook aan drugsgebruik. Binnen de gemeente 

Dalfsen wordt de nadruk gelegd op softdruggebruik. Zo geeft men in het voortgezet onderwijs training 

aan docenten over geven lessen op het gebied van preventie en middelengebruik. Ook worden er 

individuele gesprekken gehouden met jongeren waarbij sprake is van middelengebruik. 

Punt 6: U geeft aan dat er geen aandacht wordt geschonken aan ondersteuning voor de groep jonge 

mantelzorgers: In paragraaf 3.3.4 („Gezondheid‟) worden twee alinea‟s aan jonge mantelzorgers 

besteedt. Daarom wordt er in de nota geen aanvulling op dit onderwerp gedaan. 

Punt 7: Het instellen van een jeugdraad kan in de toekomst een mooie aanvulling zijn op de recente 

initiatieven op het gebied van jongerenparticipatie die zijn beschreven in de jeugdnota 

(jeugdgesprekken met de raad en dynamic duo‟s). Op dit moment zien we een jeugdraad echter nog 

niet haalbaar in de gemeente Dalfsen en wordt daarom niet in de jeugdnota vermeld. Dit neemt niet 

weg dat een dergelijk initiatief in de toekomst wellicht gaat plaatsvinden.  

  



Inspraakreactie 4: Dhr. P. Slot, lid van de Wmo-raad Dalfsen: 

Nota Jeugdbeleid 2011- 2014.  P.Slot, lid  WMO-raad, sept.2011 

De concept nota Jeugdbeleid heb ik met aandacht gelezen. 

De actiepunten 2011 – 2014 bekijkend, vraag ik mij af of dit programma niet te ambitieus is. Er zijn 

namelijk erg veel punten met een geplande uitvoering in 2011 en 2012. Een groot deel van het jaar 

2011 is al verstreken. Een heroverweging lijkt mij hier zeker op zijn plaats. 

Bij een eerdere bespreking van een eerste versie van de nota jeugdbeleid heb ik aandacht gevraagd 

voor de positie van de kerken met de diverse jeugdclubs. Deze werden toen niet genoemd. Gelukkig 

worden de kerken nu wel genoemd in de voorliggende concept nota. 

 Een vraag die mij heeft bezig gehouden is: hoe bereiken we de jongeren? 

Positief is, dat de gemeenteraad het gesprek met de jeugd in de kern Dalfsen is aangegaan. Een 

kleine 50 jongeren waren aanwezig op 30 juni 2011. Dit was echter een willekeurig samengestelde 

groep. 

Waarom wordt er niet gedacht aan het vormen van een jeugdraad met representatieve jongeren uit de 

diverse geledingen? 

Ik mis dit trouwens als een actiepunt op blz. 26, ondanks het feit dat op  

blz. 19 wel structurele vormen voor jongerenparticipatie worden genoemd, maar zonder omlijning. Dus 

kennelijk ook geen actiepunt. 

Overigens heb ik met enige verbazing het verslag op de website van de gemeente gelezen over deze 

jongerenavond. Het is een weinig informatief verslag en veel te summier. In deze vorm had het beter 

achterwege kunnen blijven.  

Het verslag in de Stentor boodt veel meer informatie. Punten van kritiek werden daarin duidelijk 

omschreven.  

Gelukkig komen enkele punten van kritiek in de nota aan de orde. Er is echter in de nota geen of 

weinig aandacht voor de slechte aansluitingen van het openbaar vervoer, te volle discobussen en de 

klacht dat er te weinig te doen is in Dalfsen. 

De jeugd is in deze nota te veel in de positie van consument. Heel veel komt van één kant. De 

gemeente moet hier het bedje spreiden met een sterke nadruk op preventie. 

In Engeland en in de grote steden in het westen van ons land wordt men steeds meer geconfronteerd 

met zorgwekkende sociale ontwikkelingen van de huidige jongeren. Vooral van jongeren in de leeftijd 

van 17 – 25 jaar. De praktijk wijst uit dat deze leeftijdsgrenzen geleidelijk aan het verschuiven zijn. In 

Londen zijn tijdens de onlusten al kinderen van 11 en 12 jaar door de politie gearresteerd wegens het 

aanbrengen van vernielingen, inbraak, geweldsmisdrijven, brandstichten en diefstallen. 

Gelukkig hebben we in onze gemeente en in ons land dergelijke toestanden nog niet. 

In de concept nota is geen aandacht besteed aan het bestrijden of tegengaan van jeugdcriminaliteit en 

baldadigheid. 

Ik vrees voor de fatale gevolgen van bezuinigingen waardoor bijv. jeugdcentra en sportfaciliteiten 

worden bedreigd met sluiting of een beperktere openstelling. 

 



Jongerenwerk wordt in de concept nota belangrijk gevonden voor de participatie van jongeren en het 

signaleren van mogelijke problemen! 

Met het doorverwijzen naar de hulpverlening ben je er echter niet. Ik had graag in de nota ook gezien 

dat wordt aangegeven hoe gehandeld wordt met jeugdige daders van baldadigheid etc. Het 

bijbrengen van normen en waarden. Mijn hoop is op een effectief jongerenbeleid. 

Ook een financiële paragraaf mis ik in de nota. Hierbij wil ik nog wel aantekenen, dat wanneer de 

gemeente zoveel gaat investeren in de jeugdzorg, wat staat daar dan tegenover vanuit de jeugd? 

Tenslotte nog enkele korte opmerkingen. 

Op blz. 6 is vermeld dat er bezuinigd wordt op de onderwijshuisvesting. Wat moet ik mij hierbij 

voorstellen?  De gemeente is wel verantwoordelijk voor de kwaliteit van het basisonderwijs.  

Blz. 15 vermeldt dat het doel is het aantal voortijdige schoolverlaters vanaf 2011 terug te brengen tot 

maximaal 32 per schooljaar. Verzuimd is echter te vermelden hoeveel gevallen zich thans voordoen. 

Welke reductie wordt nagestreefd? 

Bij de inhoudsopgave (blz. 3) dient de nummering van de blz. nog  verbeterd te worden. 

Taalfouten komen voor op de blz. 3, 12 en 16. 

Op blz. 16 , 2
e
 alinea bij Sport is sprake van het jaar 3007. 

Ik dank u. 

 

Reactie vanuit de gemeente: 

Op veel punten van dhr P. Slot wordt al gereageerd in de reactie op het advies van de Wmo-raad. 

Daarom worden hieronder alleen de punten besproken die nog niet aan de orde zijn geweest: 

- U hebt het in uw brief over het idee van een jeugdraad. De aanleiding hiervoor was de naar 
uw idee willekeurig samengestelde groep jongeren tijdens de jeugdgesprekken met de raad 
op 30 juni 2011 in de kern Dalfsen. Hierbij kan de kanttekening worden gezet dat bij de 
organisatie van de jeugdgesprekken juist het uitgangspunt was om jongeren uit allerlei 
geledingen (sportverenigingen, agrarisch jongerencontact, jeugdclubs kerk, soos) uit te 
nodigen, om tot een afgewogen visie te komen. 
 

- U geeft aan de omlijning te missen bij het onderwerp “structurele vormen van 
jongerenparticipatie.‟ In deze paragraaf 3.3.5 „Participatie‟ wordt dit actiepunt wel degelijk met 
een omkadering aangegeven.  
 

-  
- U geeft aan het verslag op de website van de gemeente over de jeugdgesprekken met de 

raad op 30 juni 2011 summier en weinig informatief te vinden. Het doel van dit verslag was 
niet zo zeer de inhoud van de gesprekken te belichten, maar het benadrukken van participatie 
en het dichten van de kloof tussen jongeren en de politiek.  
 
 

- U geeft aan dat enkele onderwerpen in het artikel in de Stentor wel naar voren kwamen (zoals 
openbaar vervoer en dat er weinig te doen is in Dalfsen) in de nota nauwelijks naar voren 
komen. Hierin hebt u een punt. Daarom zijn er inmiddels aan de hand van informatie de 
jeugdgesprekken enkele aanvullingen in de nota gedaan die deze onderwerpen belichten: 
 

a. Paragraaf 3.3.2. Vrije tijd, kopje activiteiten: “Uit de jeugdgesprekken kwam regelmatig naar 
voren dat men bepaalde activiteiten mist in Dalfsen. Zo worden georganiseerde feesten en 



activiteiten zoals graffiti, breakdance, theater en toneel genoemd. De bestaande activiteiten in 
Dalfsen zijn volgens de jongeren niet op hen gericht of zijn niet bekend bij de jongeren”.  

b. Paragraaf 3.3.2 Vrije tijd, nieuw kopje ‘Openbaar vervoer’: “Uit de jeugdgesprekken is naar 
voren gekomen dat de jongeren in Dalfsen erg ontevreden zijn over openbaar vervoer in de 
gemeente. De jongeren geven vanwege hun leeftijd aan afhankelijk te zijn voor openbaar 
vervoer, wat in het bijzonder problemen oplevert wanneer men uit wil gaan. Na 19.00 uur 
rijden er namelijk geen gewone bussen meer en voor de tienerfeesten in de regionale 
discoheek rijden er geen uitgaansbussen. Enkele jongeren geven daarnaast aan dat een 
busverbinding tussen Dalfsen en Nieuwleusen wenselijk is.”” 
 
 

- U vraagt zich af wat u zich moet voorstellen bij het bezuinigen op onderwijshuisvesting wat op 
in de nota beschreven wordt. Navraag heeft duidelijk gemaakt dat er geen sprake is van 
bezuinigingen op onderwijshuisvesting.  
 
Voorstel tot aanpassing in de jeugdnota: De bezuiniging op onderwijshuisvesting verwijderen 

uit de jeugdnota.  

- In de nota wordt vermeld dat het aantal voortijdige schoolverlaters in 2011 moet worden terug 
gedrongen naar maximaal 32 jongeren per jaar. U geeft aan dat in de nota verzuimd is te 
vermelden hoeveel gevallen zich thans voordoen. Daarom wordt de tekst aangepast met de 
ontbrekende informatie. Omdat het totale leerlingaantal per schooljaar wisselt, wordt ervoor 
gekozen om niet alleen met aantallen te werken maar ook met percentages. 
 

Voorstel tot aanvulling in de jeugdnota in paragraaf 3.3.1: In het schooljaar 2005-2006 kende Dalfsen 

52 voortijdig schoolverlaters (2,0%). In de tussenliggende periode is een daling zichtbaar van 0,5%, 

tot 37 voortijdig schoolverlaters in het schooljaar 2010-2011. Het doel is dat de uitval aan het eind van 

het schooljaar 2012-2013 maximaal 1,35% bedraagt. 

- U geeft aan dat de nummering van de inhoudsopgave niet klopt: dit wordt in de eindversie 
gecorrigeerd. 
 

- U geeft enkele taal- en typefouten aan. De taal- en typefouten worden aangepast in de 
eindversie van de jeugdnota. 

 
 



Inspraakreactie 5: Folkert Hilarides, coördinator Landstede Welzijn: 

Hallo Anita, 
  
Hierbij de reactie namens Landstede Welzijn: 

  
Blz. 15, 3.3.1.  Onderwijs en Leerplicht 
Het jongerenwerk kan een bijdrage leveren aan de doelstelling dat de gemeente wil bevorderen dat 
iedere jongere met een startkwalificatie het onderwijs verlaat. 
Dit geldt tevens voor de doelgroep jongvolwassenen en het vinden van werk. 
Door een methodiek die de jongerenwerkers al hanteren worden jongeren bevraagd op verschillende 
thema‟s en worden zij door de jongerenwerker gesteund en gecoacht richting het starten/voltooien van 
opleiding en werk. Gezien onze ervaringen in andere gemeenten kan in de “ketenaanpak” het 
jongerenwerk hier haar bijdrage aan leveren. 
  
Blz. 15, 3.3.2 Vrije tijd 
Het stuk over de skatebaan en digitale voetbalmuur in Dalfsen, deze zijn al verhuist naar sportpark 
Gernermarke. 
  
Blz. 17, 3.3.2. Vrije tijd 
De eerste alinea, 1

e
 drie regels over de nulmeting. Dit is niet meer relevant voor de huidige situatie en 

dateert van enkele jaren geleden. Misschien biedt een schets van de huidige situatie meer inzicht? 
Het signaal van de politie klopt wel en dat krijgen wij ook vaak in onze overleggen met de politie terug. 
  
Verder een goed onderbouwt en helder stuk. 
Uiteraard willen wij input leveren voor de te realiseren uitvoeringsnotitie “uitgangspunten kinder-, 
tiener-, en jongerenwerk in Dalfsen”, die in 2012 opgesteld wordt. 
   
 Met vriendelijke groet, 
  
Folkert Hilarides 
Coördinator Landstede Welzijn 

  

 
Reactie vanuit de gemeente: 

Punt 1: U geeft aan dat het jongerenwerk een methodiek gebruikt wat kan bijdragen aan het 

verkrijgen van een startkwalificatie en het vinden van werk. Jongerenwerker Hussi Aksoz heeft een 

mondelinge toelichting op deze methodiek gegeven. Hij geeft aan dat de methodiek nu al onderdeel is 

van het werk van het lokaalgebonden jongerenwerk bij jongeren die in de problemen komen. De 

jongerenwerker ondersteunt de jongere; een geleidelijke en zeer voorzichtige benadering van de 

jongere is hierbij van belang. De jongerenwerker geeft aan dat er door deze methode dit jaar al drie 

jongeren (weer) gestart zijn met onderwijs of werk. 

Omdat deze werkwijze past binnen het integraal werken en nu al wordt toegepast, wordt het in de 

jeugdnota opgenomen. De volgende aanvulling wordt gedaan: 

Voorstel tot aanvulling in paragraaf 3.3.1 tussen alinea 2 en 3: 

Ook het jongerenwerk speelt een rol in het verkrijgen van een startkwalificatie. Het jongerenwerk 

hanteert een methodiek waarbij de jongere wordt bevraagd op verschillende leefgebieden (waaronder 

onderwijs en werk). De jongere wordt vervolgens geleidelijk gesteund en gecoacht richting het starten 

en/of voltooien van opleiding en werk. Zo zijn in 2011 tenminste drie jongeren weer „op de rails‟ 

geholpen.  

Punt 2: U geeft aan dat het stuk over de skatebaan en de digitale voetbalmuur in Dalfsen „gedateerd‟ 

zijn (ze zijn inmiddels verhuisd naar sportpark Gerner). Dit is inderdaad het geval en zal daarom in de 

jeugdnota worden aangepast. 



Voorstel tot aanpassing in paragraaf 3.3.2 Vrije tijd, kopje „voorzieningen en activiteiten‟: 

„In Dalfsen is niet veel te doen‟ is een veelgehoorde uitspraak onder jongeren. De afgelopen jaren is 

door het (ambulant) jongerenwerk een aantal initiatieven opgepakt. Zo is er in Hoonhorst een multiveld 

en skatebaan gerealiseerd. In Dalfsen is er een skatebaan en digitale voetbalmuur gerealiseerd; deze 

zijn medio 2011 naar Sportpark Gerner verhuisd. Daarnaast zijn er diverse nieuwe activiteiten voor 

jongeren georganiseerd.  

Punt 3: U geeft aan dat de omschreven behoefte aan sporten uit de nulmeting van het ambulant 

jongerenwerk uit 2007 niet meer relevant en gedateerd is. U geeft aan dat een schets van de huidige 

situatie wellicht meer inzicht geeft.  

Wij delen uw mening. Vanuit de jeugdgesprekken met de raad op 30 juni 2011, was sport een van de 

gespreksthema‟s. De input uit deze gesprekken word verwerkt in desbetreffende alinea. 

Voorstel tot aanpassing in paragraaf 3.3.2. Vrije tijd, kopje „Sport‟: 

Uit de jeugdgesprekken komt naar voren dat de jongeren tevreden zijn over de diversiteit van het 

sportaanbod. Wel geven de jongeren aan bijzondere sporten zoals dans, vechtsporten of kickboksen 

te missen. Op dit gebied is nog weinig aanbod in de gemeente Dalfsen. 

 

 

 

 

  



Inspraakreactie 6: Klaasje Smit, algemeen directeur PCO Dalfsen: 

Beste mevrouw Brands, 
  
Ik heb de nota jeugdbeleid van de gemeente Dalfsen met genoegen gelezen. Er liggen nog vele 
actiepunten! 

 
De volgende opmerkingen zou ik nog willen maken: 
  
1. In de beschrijving van het CJG, par. 3.5.3 wordt gesproken over het CJG team, waarin 

maatschappelijk werk, JGZ, en JZ zitting hebben. Ik mis hierin een belangrijke gesprekspartner, 
en wel het primair onderwijs!  

 
Onze interne begeleiders en leerkrachten krijgen steeds meer te maken met problematische 
gezinsproblematiek die doorwerkt in de schoollokalen. In het kader van vroegtijdige signalering en 
doeltreffende aanpak, lijkt het me van bijzonder groot belang dat het onderwijs vertegenwoordigd 
is in dit team en het MDO.  

 
Voorheen had de coördinator van het samenwerkingsverband Ommen zitting in het 0-12 JHT.   
Afhankelijk van het profiel en gevraagde kennis is het de vraag of dat nog een juiste keuze zou 
zijn. 

 
Ik wil het volgende voorstellen: 
 
2. zo spoedig mogelijk een LEA te organiseren waarin deze kwestie op de agenda staat 
 
3. een gesprek organiseren van CJG team met afgevaardigden van het onderwijs in Dalfsen om de 

samenwerking te bespreken  
 

4. in dit concept jeugdbeleid de gesprekspartner onderwijs expliciet noemen, zeker onderaan par. 
3.5.3 in het rijtje van politie, leerplichtambtenaar, (basis)onderwijs, raad van kinderbescherming. 

 
5. de samenhang tussen ZAT, schoolmaatschappelijk werk en CJG explicieter verwoorden in 

dezelfde par. Passend onderwijs wordt als een ontwikkeling buiten het reguliere CJG verhaal 
gehouden, - alsof het nieuw is -  terwijl er al enkele jaren een toenemende behoefte is aan 
samenwerking en contact met het jeugdzorg/maatschappelijk werk. De schoolmaatschappelijke 
werker zal via het JGH wellicht betrokken zijn bij het MDO, maar ik vind dat het onderwijsveld zelf 
moet kunnen aangeven op welke wijze zij een bijdrage kan leveren aan jeugdzorg via het CJG.  
Overigens wordt schoolmaatschappelijk werk ook niet genoemd in dit verband, dat zou ik wel 
wenselijk vinden. 

  
6. Kortom: de betrokkenheid van het onderwijs wordt minimaal aangegeven. Terwijl het een grote 

vindplaats is van problematiek en dus kansen in zich heeft voor vroegtijdige signalering en hulp.  
 

Ik denk dat het waardevol is als CJG, gemeente, onderwijs eens om de tafel gaan zitten! Het 
DBD, directieberaad Dalfsen, waarin alle schooldirecteuren uit Dalfsen zitting hebben, is een 
uitermate geschikte gesprekspartner hiervoor. Aangevuld met hun bestuurders.  

 
Hopelijk geeft mijn reactie aanleiding tot aanpassing van de tekst en tot een nader gesprek.  
Ik zal u hierover ook bellen. 

  
  
Met vriendelijke groeten, 
  
Klaasje Smit 
  

  



Reactie vanuit de gemeente: 

  
Op een deel van de inspraakreacties is op 22 september 2011 per email al antwoord geven. Deze 
zullen hieronder worden vermeld, naast de aanvullingen in de jeugdnota 

Reactie op punt 1: We zijn het eens met de belangrijke rol van het onderwijs en ook met de 
constatering dat problematiek steeds vaker op scholen wordt gesignaleerd.  Het onderwijs was en is 
nog steeds via de coördinator WSNS (en ook de coördinator van het samenwerkingsverband 
voortgezet onderwijs), vertegenwoordigt in de beleidsgroep Centrum voor Jeugd en Gezin (voorheen 
Kans).  In het jeugdhulpteam hebben alleen uitvoerende organisaties deelgenomen en was het 
samenwerkingsverband niet vertegenwoordigd.  Dit is in de nieuwe structuur niet anders.  Wel is het 
van belang dat signalering en informatie uitwisseling (waaronder een verwijsindex: wie is nog meer bij 
een situatie betrokken) goed is georganiseerd, ook met het onderwijs. Op dit moment moeten intern 
de begeleider en schoolverpleegkundige elkaar goed kunnen vinden.  Bij het multidisciplinair overleg 
(in geval van meervoudige en/of zwaardere problematiek) moeten die organisaties aan tafel zitten die 
een directe rol spelen.  Veelal zal het hier gaan om problematiek die niet (meer) via het onderwijs 
wordt aangepakt. Overigens zal informatie van het onderwijs wel een belangrijke rol moeten spelen en 
is ook terugkoppeling naar het onderwijs van belang. 

 
Reactie op punt 2 en 3: Het voorgaande heeft ook een nauwe relatie met de invoering van passend 
onderwijs en de daarbij behorende zorgstructuur in het onderwijs. De verantwoordelijkheid voor 
passend onderwijs ligt bij de schoolbesturen, maar de gemeente heeft ook een verantwoordelijkheid in 
deze, regie op zorgstructuur. Om die reden is in het laatste LEA overleg hiervoor aandacht gevraagd 
aan de vertegenwoordigers uit het onderwijs. In Ommen vindt al overlegt plaats tussen scholen en 
gemeente over de zorgstructuur en zijn scholen daar ook op eigen initiatief in overleg gegaan. In het 
LEA is voorgesteld dit ook in Dalfsen te gaan doen, maar de indruk is dat het hier –nog- minder leeft. 
Daarom is de coördinator WSNS (in de beleidsgroep CJG) gevraagd of hij hierin ook een rol kan 
spelen. Verder wordt ervoor gezorgd dat er ook een initiatief vanuit de gemeente komt voor een eerste 
overleg hierover (scholen/schoolbesturen, coördinatoren samenwerkingsverbanden, CJG coördinator, 
procesmanager). 

  
Reactie op punt 4: In de nota jeugdbeleid zullen we het onderwijs meenemen als logische partner. 
We zullen de tekst hierop nog een keer bekijken. 
 
Voorstel tot aanvulling in paragraaf 3.5.3, Alinea met het kopje integrale werkwijze: 
De netwerkpartners als politie, leerplichtambtenaar, onderwijs, jongerenwerk, raad van 
kinderbescherming en anderen moeten nu zowel door de procesmanagers meervoudige problematiek 
als door de coördinator CJG actief worden opgezocht om zoveel mogelijk de signalen te bundelen.  
 
 
Reactie op punt 5: Natuurlijk hangt passend onderwijs ook samen met ontwikkeling in zorgstructuur 
en CJG (en ook transitie/transformatie jeugdzorg). Tegelijkertijd werkt het niet verhelderend als alles 
aan elkaar wordt verbonden. Ofwel de relaties moeten aangegeven worden, maar dan ook de 
processen afzonderlijk.  
 
Reactie op punt 6: Zoals aangegeven is een gesprek in brede samenstelling gewenst. Het 
directieberaad Dalfsen is alleen gericht op de kern Dalfsen (en buitengebied). Het is wenselijk om het 
overleg gemeentebreed in te steken. Wie dat hier gaat oppakken is nog onduidelijk, maar het is goed 
om binnenkort een keer contact te hebben over deze ontwikkelingen, zodat er beweging gaat komen.  
  



Inspraakreactie 7: Marga de Valk, consulent maatschappelijke participatie MEE IJsseloevers: 

Hoi Jurgen, 

Ik weet dat ik laat ben, maar wil toch nog mijn opmerkingen doorgeven. 

In het stuk wordt gesproken over integraal jeugdbeleid. Ik vind nergens terug hoe de jeugd met een 

beperking geïntegreerd wordt. Dit gaat niet vanzelf en naar mijn mening moet daar al aandacht voor 

zijn in de nota. 

1. Baby‟s en peuters: Ik mis integrale vroeghulp voor kinderen 1-6 jaar 

2. Wat wordt er geregeld wanneer een van de ouders, voornamelijk de moeder een (chronische) 

ziekte heeft? 

3. Kinderwerk: Is er de kennis en de extra handen om kinderen met een beperking te laten 

doen? 

4. Bewegen en overgewicht: Wordt dit programma ook binnen het speciaal onderwijs 

aangeboden 

5. Gezondheid: Graag extra aandacht voor jongeren met een onzichtbare beperking die erbij 

willen horen. Kennis rondom communicatie met deze jongeren is belangrijk 

6. Dynamic duo‟s: Leuk initiatief. Een duo met een jongere met een beperking zou veel inzicht 

kunnen geven. 

7. Opleiding en werk: Niet werkenden zouden doelgroep van MEE kunnen zijn. Wij kunnen 

onderzoeken doen wat de jongere nodig heeft om te kunnen werken. 

Met vriendelijke groet, 

 

Marga de Valk 

Maatschappelijke participatie 

MEE IJsseloevers  

 

Reactie vanuit de gemeente: 

  
Punt 1: U geeft aan dat integraal vroeghulp voor kinderen van 1-6 jaar ontbreekt in de jeugdnota in 

het onderdeel baby‟s en peuters. Hier zijn we het mee eens, daarom hebben we de volgende 

aanvulling opgenomen in de jeugdnota. 

 

Voorstel tot aanvulling in paragraaf 3.1.1 (Jeugdgezondheid 0-4 jaar), tussen alinea 3 en 4: 

Met vroegtijdige hulp kunnen problemen op latere leeftijd worden beperkt en soms zelfs worden 

voorkomen. Via het CJG kan het netwerk integrale vroeghulp worden ingeschakeld met als doel om 

problemen bij de ontwikkeling van kinderen vroegtijdig op te sporen. Integrale vroeghulp zorgt voor 

informatie en advies en inzet van hulpverlening en de onderlinge afstemming van die hulp. 

 

Punt 2: U vraagt wat er wordt geregeld wanneer een van de ouders een chronische ziekte heeft. Deze 

vraag is niet relevant voor de jeugdnota, daarom wordt aspect niet opgenomen in de nota.  

 



Punt 3: U vraagt of er kennis en extra handen binnen het kinderwerk aanwezig zijn om kinderen met 

een beperking te laten meedoen. De gemeente voert binnen kinderwerk geen afzonderlijk beleid voor 

de doelgroep van kinderen met een beperking. 

Omdat hier sprake is van een specifieke inhoudelijke vraag over het kinderwerk, wordt deze 

opmerking niet opgenomen in de jeugdnota. Wel kan het een aandachtspunt zijn in de 

uitvoeringsnotitie „uitgangspunten kinder-, tiener- en jongerenwerk in Dalfsen‟ welke in 2012 wordt 

opgesteld. 

Punt 4: In de gemeente Dalfsen is er geen speciaal onderwijs, de vraag is daarom niet relevant. 

Punt 5: Deze opmerking nemen we voor kennisgeving aan. De opmerking is wat betreft inhoud te 

specifiek om op te nemen in de jeugdnota. 

Punt 6: Deze opmerking nemen we voor kennisgeving aan. De opmerking is wat betreft inhoud te 

specifiek om op te nemen in de jeugdnota. 

Punt 7: Deze opmerking nemen we voor kennisgeving aan. De opmerking is wat betreft inhoud te 

specifiek om op te nemen in de jeugdnota. 

 


